Our Origin 緣起

During the election for the Chief Executive of Hong Kong in March 2007, over 100 Election Committee members from various professional sectors joined hands to advocate a faster pace for democracy. In June 2007, many of these EC members, together with like-minded professionals, established The Professional Commons to promote public interest.

The Professional Commons combines the strength of a think-tank and a policy advocacy group. Our focus is to promote matters of significant public interest rather than those of sectoral interests.

2007年3月,香港舉行了新一屆的特首選舉;一百多名不同專業界別的選舉委員,共同倡議加速香港的民主進程。選舉結束後,眾多選委與理念相若的專業人士,於6月成立了「公共專業聯盟」,催化變革,推動優良管治。聯盟集智庫與政策倡議組織之優勢於一身,焦點關注涉及重大公眾利益的事務,而非著眼狹隘的界別利益。



Our Organisation 組織

The Professional Commons is a membership-based, non-profit organisation open to all professionals who share the same values. We adopt a network-based governance model and operate under the principles of openness and equality. Members can freely initiate and participate in task groups in pursuit of our mission.

As of today, the policy areas covered by our task groups include constitutional development, professional independence, heritage conservation, sustainable communities, academic freedom, public broadcasting, economic diversity and the future of small and medium enterprises. This coverage is expanding in line with our members' interests.

公共專業聯盟是一個以會員為基礎的非牟利組織, 歡迎所有理念相同的專業人士加入。聯盟採取網絡結連 模式,以公開公平的原則運作。會員可自由參與及組織 專題工作組,履行聯盟的使命。

公共專業聯盟成立至今,多個專題工作組已涵蓋了 以下的政策範疇:包括政制改革、專業獨立、古蹟保育、 可持續社區、學術自由、公共廣播、經濟多元化及中小 企發展等。我們相信,這些範疇將隨着會員的積極參與 而與日俱增。











Our Mission 使品

We are committed to improving the quality of public governance and to empowering the community in the policy-making process. Our mission is:

- 1. To achieve universal suffrage by 2012;
- 2. To monitor Government through professional analysis;
- To express professional views in the pursuit of public interest; and
- To uphold core values of professional independence, freedom and integrity.

We shall accomplish this by harnessing the soft power of responsible professionalism. In addition to conducting evidence-based research, members may participate in various forums and dialogue with civil society, business, political parties, professional bodies and government officials. Members' contributions are also welcome in our newspaper columns and media commentaries.

我們致力改善公共管治質素,協助市民參與制定公 共政策。我們的使命:

- · 倡議2012年雙普選
- · 透過專業分析監察政府施政
- 發表專業意見以維護公眾利益
- · 彰顯專業獨立、自由、誠信的核心價值

我們將會推動負責任的專業精神,運用柔性力量達 致目標。除了進行以實證為基礎的研究,會員亦可參與 多元化的活動,包括論壇、政策評論、報刊專欄等,並 與社會各界會面溝通,包括專業團體、商界、政黨、非 政府組織與政府官員等。





公共專業聯盟

The Professional Commons

The logo of The Professional Commons is the Eye of Horus, an Egytian legend which symbolises cure, rebirth, eternal wisdom and vision. This is indeed a very ambitious aim, but the Eye of Horus would serve as a constant reminder of our duties owed to the public as professionals.

公共專業聯盟的標誌,意念來自古埃及神話中鷹頭人身的法老王守護神賀魯斯的眼睛。 「賀魯斯之眼」歷來被古埃及人視作護身符, 象徵治癒重生的能力及洞悉一切的智慧。這高 遠的目標,足以提醒專業人士維護公眾利益的 責任,讓我們時刻知所警惕。





JOIN US NOW 請即加入我們的行列!

We welcome all like-minded professionals to join us. Please complete the form below and return by fax to 3020 0267. For further enquires, please contact us by phone at 8200 6332 or by email: info@procommons.org.hk.

歡迎所有認同我們理念的專業人士,加入我們的 行列。請填妥以下表格,傳真至3020 0267。查詢請 電8200 6332, 或電郵 info@procommons.org.hk。

- □ I would like to become a Member of The Professional Commons.* 我希望成為公共專業聯盟的會員。*
- □ I would like to know more about your activities. Please keep me informed. 我希望收到公共專業聯盟的最新資訊。
- □ I would like to make a donation. Please contact me. 我希望贊助公共專業聯盟,請聯絡我。

| Full name 姓名: | |
|---------------|--|
| Phone No. 電話: | |
| Email 電郵: | |

Address 地址:_____

Professional sector 專業界別:_____

Affiliation/ Company /Organisation 公司/組織:

Name of current member as referee (optional) 介紹人(如適用):

Signature 簽名:

Date 日期:

* For membership application, please enclose a cheque of HK\$100 payable to "The Professional Commons Ltd" as an annual membership fee and send it by mail to The Professional Commons, Unit 10A, Times Media Centre, 133 Wanchai Road, Wanchai, Hong Kong. Membership applications are subject to the approval of the Strategy Committee. 會員年費HK\$100,請將抬頭「公共專業聯盟有限公司」之劃線支票,寄香港灣仔道133號星航資訊中心10樓A室公共專業聯盟。所有會員申請均以策略委員會的審核為準。



